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PROTOKÓŁ Nr XXXI/2018
z obrad sesji

Rady Miejskiej w Zabłudowie VII kadencji
w dniu 14 lutego 2018r

(w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego)

Początek obrad – godz. 9.00

W sesji uczestniczą:
Rada w składzie:

1) Borowski Jan radny
2) Brańska Dorota radna
3) Charyło Piotr radny
4) Czajkowski Wiesław radny
5) Dobiecki Paweł radny
6) Dołęgiewicz Agnieszka I wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Zabłudowie
7) Galicki Mirosław radny
8) Mikołaj Kuna radny
9) Lulewicz Cezary radny
10)Regucki Adam radny
11) Rogucki Maciej  - Przewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
12)Rusiłowicz Krzysztof  radny
13)Turczewski Mariusz  II wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
14)Teofilewicz Teresa –radna.

Radna nieobecna – Halina Fiedoruk

Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach:
 Burmistrz – Adam Tomanek,

 Zastępca Burmistrza Wiesław Dąbrowski,

 Sekretarz Gminy Monika Hankowska,

 Skarbnik Gminy - Jolanta Iwaniuk

oraz:
 Radca prawny – Ewa Stachowicz,

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Piotr Torbicz,

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – Lech Krzymiński,

 Protokolant – Joanna Jakoniuk

Zaproszeni goście:
 Radny Rady Powiatu Białostockiego – Andrzej Babul,

 Radna Rady Powiatu Białostockiego – Danuta Bagińska,
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 Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  im.  F.  Karpińskiego  w  Zabłudowie  

– Ewa Kołosowska,
 Wicedyrektor  Szkoły  Podstawowej  im.  F.  Karpińskiego  w  Zabłudowie  

– Agnieszka Ledzińska,
 Dyrektor Gimnazjum im. G. Chodkiewicza w Zabłudowie – Eugenia Grzyb,

 Dyrektor  szkoły  Podstawowej  im.  Sybiraków  w  Rafałówce  –  Edyta  Szósto  

–Łapińska,
 Redaktor miesięcznika „Zabłudów i Okolice” – Piotr Woroniecki

Sołtysi z 32 miejscowości.

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Miejskiej
w Zabłudowie –Maciej Rogucki.

Przewodniczący Rady dokonał otwarcia obrad cytując formułę: „Otwieram XXXI
sesję Rady Miejskiej VII kadencji”, po czym przywitał przybyłych na posiedzenie gości,
a także burmistrza, skarbnika gminy oraz sołtysów. 

Prowadzący obrady,  na podstawie listy  obecności  stwierdził,  że  ilość  obecnych
radnych  na  sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe  quorum  do  podejmowania
prawomocnych uchwał.

Rada przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
Wniosek  w  sprawie  zmian  w  proponowanym  porządku  obrad  zgłosiła  radna

Dorota  Brańska  wnioskując  o  zmianę  kolejności  rozpatrywanych  uchwał  poprzez
przesunięcie punktu nr 20  w miejsce punktu nr 6 proponowanego porządku obrad.

Wniosek powyższy został przez Radę przyjęty w wyniku głosowania: 12 głosów
„za”, 2 głosy „wstrzymujące”.

Porządek obrad z uwzględnieniem wniosku burmistrza został przez Radę przyjęty
w głosowaniu 14 głosów „za” i przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie;

2. Przyjęcie porządku obrad;

3. Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji;

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym, 

5. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w okresie  międzysesyjnym a  zwłaszcza  z
wykonania uchwał Rady; 

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  burmistrza  (druk  nr
Or.0006.8.2018);
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7. Wolne wnioski; 

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  projektu  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i
gimnazjum do nowego ustroju szkolnego, na okres od 1 września 2018 r. do dnia 31
sierpnia  2019  roku  oraz  na  okres  od  dnia  1  września  2019  roku  (druk  nr
Or.0006.18.2018);

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  „Studium  uwarunkowań  i kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy Zabłudów” (druk nr Or.0006.1.2018);

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wstępnej  lokalizacji  nowych  przystanków
komunikacyjnych na terenie gminy Zabłudów (druk nr Or.0006.3.2018) ;

11. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy gm. Zabłudów, a gm.
Juchnowiec  Kościelny  dotyczącego  organizacji  autobusowych  przewozów
pasażerskich (druk nr Or.0006.4.2018);

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr Or.0006.14.2018);

13. Podjęcie  uchwały  w sprawie  wspólnego  realizowania  postępowania  w przedmiocie
udzielenia  zamówienia  publicznego  na  zakup  energii  elektrycznej  oraz  usługi
dystrybucji  energii  elektrycznej  w ramach  grupy  zakupowej  członków
stowarzyszenia wchodzących w skład Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego (druk
nr Or.0006.11.2018) ;

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Białostockiemu   na  dofinansowanie   zadania  inwestycyjnego  (druk  nr
Or.0006.13.2018);

15. Podjęcie  uchwały  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  finansowej  Gminy
Zabłudów na lata 2018 – 2021 (druk nr Or.0006.9.2018);

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Zabłudów na 2018 rok ( druk
nr Or.0006.10.2018) ;

17. Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  Gminnego   Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2017r;

18. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (druk nr Or.0006.7.2018);

19. Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  Gminnego  Programu  Wspierania  Rodziny  w
Gminie Zabłudów w latach 2014 – 2017;
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20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w
Gminie Zabłudów na lata 2018 – 2020 (druk nr Or.0006.12.2018);

21. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przedłużenie  umowy  dzierżawy
(druk nr Or.0006.5.2018);

22. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  wyznaczania  składu  oraz  zasad  działania
Komitetu Rewitalizacji (druk nr Or.0006.2.2018);

23. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  komisji  statutowej   (druk  nr
Or.0006.17.2018);

24. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej w Zabłudowie na 2018 rok
(druk nr Or.0006.15.2018);

25. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  planów  pracy  stałych  komisji  Rady  Miejskiej  w
Zabłudowie na 2018 rok (druk nr Or.0006.16.2018)  ;

26. Przyjęcie protokołów z kontroli Komisji Rewizyjnej;

27. Interpelacje i zapytania radnych;

28. Zamknięcie obrad.

Ad 3
Rada przyjęła protokół z sesji z dnia  27 grudnia 2017r w wyniku głosowania: 14

głosów „za”.

Ad 4 
Przewodniczący  Rady  przedstawił  informację  w  sprawie  z  działań

podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym.  Na  wstępie  przypomniał  datę  ostatniej
sesji, po czym wymienił uchwały na niej podjęte. Nadmienił, że podjęte uchwały zostały
przekazane do organów nadzoru. 

Pan Maciej Rogucki poinformował o spotkaniu w sprawie połączenia Gimnazjum
w Zabłudowie  z  Zespołem Szkolno – Przedszkolnym w Zabłudowie.   W omawianym
okresie  przewodniczący spotkał  się  także   z  inwestorem,  który  planuje  wybudowanie
Kurnika w miejscowości Protasy. 

W  okresie  międzysesyjnym  przewodniczący  brał  udział  w  pracach  Komisji
Planowania i Finansów. 

Ad 5. 
Burmistrz  swoje  wystąpienie  rozpoczął  od  wymienienia  zarządzeń  podjętych  

w okresie  międzysesyjnym. Następnie poinformował o postępowaniach przetargowych
prowadzonych w omawianym okresie:
1) Dostawa kruszywa wraz z naprawą nawierzchni żwirowych i  gruntowych dróg na

terenie  gminy Zabłudów.  Wpłynęły  2  oferty.   W dniu  6  lutego  2018  r.  podpisano
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umowę  z  firmą  Pana  Jarosława  Kaczanowskiego  z  Bielska  Podlaskiego,  która
obowiązuje do 31.12.2018r. 

2) Budowa dróg w miejscowości Kuriany w gminie Zabłudów.
Złożone oferty: 
 B.K. TRAS Roboty Drogowe Borsukiewicz s.j. – 17.589.000,00 zł

 Przeds.  Robót  Elektrycznych  i  Budowlanych  MIPA  Leon  Stankiewicz  –

14.839.211,52 zł
 UNIBEP S.A.  – 20.491.558,22 zł

 STRABAG  Spółka  z  o.o.  adres:  ul.  Parzniewska  10,  05-800  Pruszków  –

18.299.596,25 
Oferty otwarto w dniu  - 6 lutego 2018 r. Obecnie trwa badanie ofert. 

3) Budowa ulicy Izabeli Demblińskiej w Zabłudowie
Złożone oferty: 
 STRABAG Sp. z o.o. - 2.329.971,47 zł

 SOLIDMAT Mateusz Regucki - 1.562.100,00 zł

 PRZEDSIĘBIORSTWO  ROBÓT  ELEKTRYCZNYCH  I  BUDOWLANYCH

MIPA Leon Stankiewicz -  1.667.718,85 zł 
 INŻYNIERIA LĄDOWA BRACIA JURCZUK S.C. -  1.959.390,00 zł

Otwarcia  ofert  dokonano   23  stycznia  2018  r.  Obecnie  trwa  badanie  ofert.
Wykonawca  SOLIDMAT Mateusz  Regucki  przedstawił  dokumenty  potwierdzające
spełnienie warunków udziału w postępowaniu - wyjaśnienie. 

4) Zaprojektowanie i przebudowa drogi gminnej Nr 106859B Zabłudów – Rafałówka na
odcinku ul. Manetuffla
Złożone oferty: 
 SOLIDMAT  Mateusz  Regucki  -  wartość  oferty  brutto  389.  910,00  zł,  termin

gwarancji jakości  – 7 lat. 
Termin otwarcia ofert 8.02.2018 r. Obecnie trwa badanie ofert.

5) Przebudowa świetlic wiejskich w gminie Zabłudów. Wyszczególniono 2 zadania: 
 przebudowa świetlicy w Dawidowiczach 

 przebudowa świetlicy w Ostrówkach

Zadanie  jest  -  dofinansowane  w  ramach  PROW na  lata  2014-2020,  w  ramach
działania „Wsparcie dla rozwoju lokalnego w ramach inicjatywy LEADER ”objętego
Programem w zakresie  budowa lub  przebudowa ogólnodostępnej  i  niekomercyjnej
infrastruktury turystycznej  lub rekreacyjnej  lub kulturalnej.   Przetarg ogłoszono w
Biuletynie Zamówień  Publicznych w dniu 13 lutego 2018 r.  Termin otwarcia ofert –
27.02.2018 r. 

6) Przebudowa i rozbudowa systemu wodno – kanalizacyjnego  w gminie Zabłudów
Wyszczególniono 3 zadania: 
 Rozbudowa z przebudową stacji uzdatniania wody w Zabłudowie, 

 Przebudowa  przepompowni  ścieków  ze  zbiornikiem  uśredniającym  wraz  z

montażem agregatu prądotwórczego, 
 Budowa sieci wodociągowej Zabłudów-Kowalowce
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Zadanie jest dofinansowane w ramach PROW na lata 2014-2020, pn. „Przebudowa 
i  rozbudowa  systemu  wodno  –  kanalizacyjnego  w  gminie  Zabłudów  –  etap  III”
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.
Planowany termin ogłoszenia 15.02.2018 r. 

W  omawianym  okresie  burmistrz  uczestniczył,   wspólnie  z  Marszałkiem
Województwa  Podlaskiego,  burmistrzem  Michałowa  i  wójtem  Gródka  w  wizycie
studyjnej w Niemczech. Wizyta dotyczyła odnawialnych źródeł energii. Wcześniej w tej
sprawie został podpisany list intencyjny w sprawie przystąpienia  do Klastra Energii.
Rewizyta delegacji niemieckiej nastąpi w marcu, w Michałowie.
Burmistrz  uczestniczył  także  w  kolejnym  Zjeździe  Związku  Gmin  Wiejskich
Województwa  Podlaskiego  w  trakcie,  którego  zaopiniowane  zostały  projekty  uchwał
dotyczące podatku VAT od dotacji przyznanych na montaż instalacji fotowoltaicznych i
solarów. Wyjaśnił, że obecnie płatnikami tego podatku są mieszkańcy, którzy przystąpili
do programu.

Pan Adam Tomanek poinformował o planowanym uruchomieniu programu Polska
–  Szwajcaria,  w  ramach  którego  będzie  możliwe  pozyskanie  środków  na  odnawialne
źródła energii. Nadmieniła także, iż gmina Zabłudów przygotowuje się do uruchomienia
programu usuwania azbestu.

Ad 6
Zastępca burmistrz przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na

Burmistrz  Zabłudowa.  Skarga  dotyczyła  niezgodnego  z prawem,  przewlekłym
załatwieniem  sprawy  w przedmiocie  ustalenia  warunków  zabudowy  inwestycji
polegającej  na  budowie  budynku  gospodarczo  -  inwestorskiego  do  chowu  brojlerów
o obsadzie  do  39 DJP  oraz  zbiornika  na  popłuczyny  o poj.  do  10 m³  w zabudowie
zagrodowej, wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną. 
Pan  Wiesław  Dąbrowski  omówił  tok  postępowania  w  sprawie  będącej  przedmiotem
skargi  oraz  uzasadnił  przesłanki  z  powodu,  których  organ  przedłużył  termin
ostatecznego  jej  załatwienia.  Wyjaśnił,  iż  dnia  25 stycznia  2017r.  została  wydana
decyzja odmawiająca ustalenia warunków zabudowy na wnioskowaną inwestycję. Dnia
10 lutego  2017r.  skarżący  złożył  do  Samorządowego  Kolegium  Odwoławczego
w Białymstoku odwołanie od wydanej przez Burmistrza Zabłudowa decyzji odmownej.
Decyzją  z  dnia  09.03.2017r.  Samorządowe  Kolegium  Odwoławcze  w Białymstoku
uchyliło  zaskarżoną decyzję w całości i przekazało sprawę do ponownego rozpoznania
organowi pierwszej instancji. W trakcie ponownie prowadzonego postępowania zostało
wysłane  wezwanie  z dnia  31.03.2017r.  o sprecyzowanie  treści  złożonego  wniosku
z faktycznym zamierzeniem inwestycyjnym. Na powyższe w dniu 11.04.2017r. wpłynęła
odpowiedź  pisemna  wraz  z załącznikiem  graficznym.  Tę  datę  Burmistrz  potraktował
jako  ostateczne  uzupełnienie  wniosku,  ponieważ  z tą  datą  zostało  ustalone  faktyczne
zamierzenie  Inwestora  czyli  budowę budynku  o funkcji  magazynowo-składowej,  a nie
hodowlanej, o co początkowo wnioskowano.   Burmistrz Zabłudowa  stoi na stanowisku,
iż  uzupełnienie  wniosku  dotyczy  braków  formalnych,  natomiast  zmiana  zamierzenia
inwestycyjnego,  co  miało  miejsce  w przedmiotowej  sprawie  jest  de  facto nowym
wnioskiem. 
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Zastępca  Burmistrza  wyraził  przekonanie  iż  sprawa  prowadzona  była  zgodnie
z przepisami  ustawy  o planowaniu  i zagospodarowaniu  przestrzennym  oraz
odpowiednimi  rozporządzeniami,  a także  zgodnie  z kodeksem  postępowania
administracyjnego. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie uznania skargi za niezasadna
wydała Komisja Planowania i Finansów.

W trakcie dyskusji głos zabierali kolejno:
Radny Paweł Dobiecki wyraził przekonanie, że Burmistrz powinien przyjąć tok

postępowania zgodny z decyzją Samorządowego kolegium Odwoławczego, nie powinien
kwestionować  postanowień  tego  organu.  Zdaniem  radnego  postępowanie  nigdy  nie
zostało  skutecznie  zawieszone,  w  związku  z  czym  bezpodstawne  było  jego  ponowne
wszczynanie. Stwierdził, że Rada powinna poczekać na rozstrzygnięcie organu wyższej
instancji.

Radna  Dorota  Brańska  stwierdziła,  że  proces  załatwienia  sprawy  wydłużony
został  z  winy  skarżącego,  ponieważ  świadomie  lub  nieświadomie  nie  doprecyzował
przeznaczenia  planowanego  budynku,  którego  gabaryty  wskazywały  na  dużo  większe
możliwości hodowli niż wskazane we wniosku.

Radny  Adam  Regucki  zauważył,  że  mieszkańcy  Protas  są  nieprzychylni
inwestycji  i   blokują  możliwość  produkcji  rolnej  w  tym  rejonie   składając  wniosek  
o uchwalenie planu miejscowego.

Radny Mirosław Galicki wyjaśnił,  iż w kadencji,  w której uchwalano „Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego”, w skład Rady wchodziło
50% rolników. To ci radni w 2005 roku oznaczyli Kuriany i  inne miejscowości położone
niedaleko  Białegostoku,  strefą  urbanizacji  „A”  (możliwość  zabudowy  jednorodzinnej
bez  usług uciążliwych).  Ponadto  radny odniósł  się  do  decyzji  SKO twierdząc,  że  zna
przypadki, gdy decyzje tego organu były podważane przez Sąd Administracyjny.

Radny  Mariusz  Turczewski  zapytał,  czy  decyzja  rady  podjęta  na  sesji  zamyka
drogę dalszego dochodzenia przez Skarżącego?

Radca  prawny  –  Ewa  Stachowicz  wyjaśnił,  ze  jeżeli  chodzi  o  decyzję  o
warunkach zabudowy,  wnioskodawcy przysługuje  pełny tryb odwoławczy.  Ponadto  na
podstawie art. 101 ustawy o samorządzie gminnym, wnioskodawca może złożyć skargę
na uchwałę Rady do Sądu Administracyjnego.

Przewodniczący  Rady  wyjaśnił,  że  przedmiotem  obrad  jest  skarga  w  temacie
niezgodnego z prawem, przewlekłego załatwiania sprawy, a rada ma stwierdzić, czy jest
ona zasadna, czy tez nie. Rada.

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uznania skargi za
niezasadną.

Uchwała  nr  XXXI/300/2018  została  podjęta  w  wyniku  głosowania:  9  głosów
„za”, 5 głosów „wstrzymujących”.

Radny Paweł Dobiecki wstrzymał 
się od głosowania (odnotowano na 
żądanie radnego).

Ad 7 
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Wolne wnioski 
 Radny  Paweł  Dobiecki  apelował  o  realizację  funduszu  sołeckiego  w  zakresie
takich  działań,  które  są  niezależne  od  warunków  atmosferycznych.  Ponadto  radny
zapytał,  czy  nie  jest  możliwe  odwodnienie  ul  Demblińskiej  w  Zabłudowie  poprzez
wykopanie rowów wzdłuż drogi?  Stwierdził,  że działanie takie rozwiązałoby problem
odwodnienia osiedla  bezpotrzebny kosztownej inwestycji.

Burmistrz,  w  odpowiedzi  na  uwagi  dotyczące  realizacji  funduszu  sołeckiego
wyjaśnił,  że  moce  przerobowe  Urzędu  są  ograniczone.  W  pierwszej  kolejności
realizowane  są  zadania,  które  uzyskały  dofinansowanie  ze  środków  UE.  W  kwestii
odwodnienia ul. Demblińskiej Burmistrz przypomniał, że w 2017 roku ogłoszony został
przetarg  na  roboty  instalacyjne  w  tym  odwodnienie  na  tej  ulicy.  Przetarg  został
unieważniony  z  uwagi  na  wysokie  koszty  wynikające  z  ofert.  Wyjaśnił,  że  rowy
przydrożne  wymagają  pozwolenia  wodnoprawnego.  Pan  Adam  Tomanek  stwierdził,  
że ul. Demblińska na osiedlu Św. Marii Magdaleny pełni szczególną funkcję, w związku
z czym konieczne są tam działania w zaplanowanym zakresie.

Z  wypowiedzią  Burmistrza  zgodził  się  radny  Krzysztof  Rusiłowicz  zwracając
uwagę na zalany plac zabaw i dzieci, chodzące do szkoły po błocie.

Ad 8 
Projekt  uchwały  w  sprawie  projektu  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  

i  gimnazjum do  nowego ustroju  szkolnego,  na  okres  od 1  września  2018  r.  do  dnia  
31  sierpnia  2019  roku  oraz  na  okres  od  dnia  1  września  2019  roku  przedstawili:
Sekretarz Gminy oraz Burmistrz. 

Pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja  Kultury,  Zdrowia  i
Oświaty.

W  trakcie  dyskusji  Radny  Paweł  Dobiecki  wyraził  przekonanie,  że  nie  ma
potrzeby  głosowania  po  raz  trzeci  w  sprawie  połączenia  Gimnazjum  i  Szkoły
Podstawowej  w  Zabłudowie.  Zapytał  o  to,  kto  był  inicjatorem  spotkania
samorządowców z terenu gminy,  nauczycieli  szkół  oraz  rodziców uczniów w sprawie
połączenia obu placówek?

Radny  Piotr  Charyło  stwierdził,  że  na  spotkaniu  w  sprawie  połączenia
Gimnazjum  i  szkoły  Podstawowej  w  Zabłudowie  nikt  nie  był  przeciwny  temu
pomysłowi, a część obecnych była za.  Dodał, że  skoro rodzice i nauczyciele skłaniają
się  ku  łączeniu  obu  placówek,  to  dla  radnych  sprawa  powinna  być  oczywista.  Rada
powinna brać pod uwagę dobro dzieci i stanowisko ich  rodziców.

Pan  Adam  Tomanek  podkreślił,  że  to  z  jego  inicjatywy  temat  powrócił  pod
obrady, gdyż doświadczenie obecnie funkcjonującego stanu rzeczy pokazało, że problem
jest wielopłaszczyznowy, w związku z czym należy tematowi włączenia Gimnazjum w
struktury Szkoły w Zabłudowie przyjże się ponownie. Burmistrz wyjaśnił, że gdyby w
minionych  latach  samorząd  podjął  decyzje  o  utworzeniu  szkół  filialnych  w  ramach
jednego  zespołu  szkół,  to  dziś  nie  byłoby  problemu  z  włączeniem  gimnazjum.
Nadmienił  także,  że  w momencie  połączenia  obu  placówek,  nie  wszyscy nauczyciele
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będą  pracowali  w  Szkole  w  Zabłudowie.  Nauczyciele  fizyki,  chemii  geografii  będą
musieli   nauczać  tych przedmiotów w innych szkołach na  terenie  gminy.  Ułomnością
wprowadzonych  w systemie  oświaty  zmian  jest  brak  dofinansowania  do  zatrudnienia
nauczycieli z tych przedmiotów. Burmistrz zwrócił uwagę, że na sesji jest rozpatrywany
projekt   dostosowania  szkół  do  nowego  systemu  szkolnego,  który  po  przyjęciu  przez
Radę będzie poddany konsultacjom z Kuratorium i związkami zawodowymi. Dopiero po
uzyskaniu wymaganych opinii Rada będzie mogła podjąć właściwa uchwałę.

Przewodniczący  Rady  przypomniał  zebranym,  że  w  minionym  roku  Rada  nie
podjęła  uchwały  w sprawie  dalszych  losów Gimnazjum w Zabłudowie  zakładając,  że
powróci do tematu w najbliższym, możliwym terminie.

Sekretarz  Gminy wyjaśniła,  iż  miesiąc  luty jest  ostatnim miesiącem, w którym
Rada Miejska może podjąć uchwałę w sprawie projektu zmian w sieci szkół na terenie
gminy. Ostateczną decyzję organ podejmie w marcu i jeżeli wówczas nie zgodzi się na
połączenie placówek, to Gimnazjum w dalszym ciągu będzie wygaszane.

Radna  Dorota  Brańska  wyraziła  przekonanie,  że  włączenie  Gimnazjum  jest
korzystne  dla  nauczycieli  i  dla  urzędu  pod  względem  obsługi.  Dla  dobra  dzieci  jest
obojętne, czy placówki będą odrębne, czy połączone. Nauczyciele, którzy mają odejść,
to i tak odejdą bo np. znajdą pracę bliżej miejsca zamieszkania.

Dyrektor  Gimnazjum  –  Eugenia  Grzyb  stwierdziła,  że  nauczyciele  odchodzą,
gdyż szukają pracy na stałe.

Przewodnicząca  Samorządu  Mieszkańców  Zabłudowa  –  Emilia  Kochańska,
wyjaśniła,  że  brak  stabilności  w  zatrudnieniu  nauczycieli  w  Gimnazjum,  negatywnie
odbija się na poziomie nauczania. Nauczyciele deklarują chęć pracy w Zabłudowie pod
warunkiem, że będą ją mieli zapewnioną. Pani Emilia Kochańska negatywnie wyraziła
się  w  kwestii  częstych  zmian  nauczycieli  z  danego  przedmiotu.  Podkreśliła,  że
nauczyciele z gimnazjum są dobrymi pedagogami.

Sekretarz  gminy  w  nawiązaniu  do  wypowiedzi  Pani  Emilii  Kochańskiej
stwierdziła,  że  nie  wykluczone,  iż  po  połączeniu  szkół  uczniów  w  klasach
gimnazjalnych będą uczyć nauczyciele ze Szkoły Podstawowej.

Radna  Agnieszka  Dołęgiewicz  zapewniła,  że  w  przypadku  połączenia  szkół,
nauczyciele  ze  Szkoły  Podstawowej  w  Zabłudowie  są  w  stanie  zapewnić  uczniom w
klasach gimnazjalnych odpowiedni poziom nauczania.

Radna  Teresa  Teofilewicz  stwierdziła,  że  na  spotkaniu  w  sprawie  połączenia
Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Zabłudowie nie było jednoznacznych wypowiedzi
świadczących o tym, że rodzice są temu przychylni.

Dyrektor szkoły Podstawowej w Zabłudowie – Ewa Kołosowska stwierdziła, że
nie  ma  nic  przeciwko  połączeniu  z  Gimnazjum.  Podobne  stanowisko  wyrazili
przedstawiciele Rady Rodziców.

W związku z  zakończeniem dyskusji,  przewodniczący Rady odczytał  uchwałę  
w sprawie  projektu  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjum do  nowego
ustroju szkolnego, na okres od 1 września 2018 r. do dnia 31 sierpnia 2019 roku oraz na
okres od dnia 1 września 2019 roku, po czym poddał ją pod głosowanie. 
Uchwała nr XXXI/289/2018 została  podjęta w wyniku głosowania:  10 głosów „za”,  4
głosy „przeciw”.
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Ad 9, 10, 11, 12, 13, 14
Kontynuując  obrady  Rada  Miejska  w  Zabłudowie  podjęła  uchwały  

w następujących sprawach:
9) Uchwała  nr  XXXI/290/2018/  w  sprawie  zmiany  w  studium  uwarunkowań  

i  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Zabłudów.  Uchwała  została  podjęta  
w wyniku głosowania: 13 głosów „za”. Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała
Komisja Planowania i Finansów.

10) Uchwała  nr  XXXI/291/2018  w  sprawie  wstępnej  lokalizacji  nowych  przystanków
komunikacyjnych  na  terenie  Gminy  Zabłudów.  Uchwała  została  podjęta  w  wyniku
głosowania:  13  głosów „za”.  Pozytywną opinię  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja
Gospodarcza;

11) Uchwała  nr  XXXI/292/2018  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  pomiędzy  Gmina
Zabłudów,  a  gmina  Juchnowiec  Kościelny  dotyczącego  organizacji  autobusowych
przewozów  pasażerskich.  Uchwała  została  podjęta  w  wyniku  głosowania:  13  głosów
„za”. Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Gospodarcza;

12) Uchwała nr XXXI/293/2018 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty
za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi.  Uchwała  została  podjęta  w  wyniku
głosowania:  14  głosów „za”.  Pozytywną opinię  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja
Gospodarcza;

13) Uchwała  nr  XXXI/294/2018  w  sprawie  wspólnego  realizowania  postępowania  
w przedmiocie  udzielenia  zamówienia  publicznego na zakup energii  elektrycznej  oraz
usługi  dystrybucji  energii  elektrycznej  w  ramach  grupy  zakupowej  członków
Stowarzyszenia  wchodzącego  w  skład  Białostockiego  Obszaru  Funkcjonalnego.
Uchwała została podjęta w wyniku głosowania:  14 głosów „za”. Pozytywna opinię do
projektu uchwały wydała Komisja Gospodarcza.

14) Uchwała  nr  XXXI/295/2018  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Białostockiemu  na dofinansowanie zadania inwestycyjnego. Uchwała została podjęta  
w wyniku głosowania: 14 głosów „za”. Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała
Komisja Planowania i Finansów.

Przed realizacja kolejnych punktów porządku obrad Przewodniczący rady zgłosił
wniosek  o  zmianę  w  kolejności  rozpatrywania  uchwał  związanych  z  uchwaleniem:
Wieloletniej Prognozy Finansowej i zmian w budżecie Gminy Zabłudów na 2018 rok.
Wniosek  został  przez  Radę  przyjęty  w  wyniku  głosowania:  13  głosów  „za”,  1  głos
„przeciw”.

Ad 15
Projekty  uchwał:  w sprawie  zmian w budżecie  gminy Zabłudów na  2018  rok  

i  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  przedstawiła  skarbnik  gminy
Jolanta Iwaniuk.

W trakcie  dyskusji  radny  Cezary  Lulewicz  złożył  wniosek  o  podjęcie  uchwały  
w sprawie zmian w budżecie w wersji z dnia 12.02.2018, bez zmian.

Radny Jan Borowski zwrócił się do skarbnika gminy z pytaniem, czy przyjęcie w
uchwale  wszystkich zaproponowanych inwestycji  spowoduje konieczność  zaciągnięcia
większego kredytu na przebudowę ulic w m. Kuriany?
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Burmistrz poinformował Radę, że na inwestycje w Kurianach brakuje łącznie ok.
3 milionów złotych. W dacie sesji nie wiadomo, jaki  w tej kwocie jest udział Powiatu.
Pan Adam Tomanek zapytał radnych o podpisanie umowy na realizację tego zadania w
sytuacji,  gdy  nie  ma  zarezerwowanych  środków  w  budżecie.  Podkreślił,  że  termin
związania umowa mija w dniu 6 marca 2018r.

Przewodniczący Rady oznajmił, że w przypadku przyjęcia przez Radę uchwały w
sprawie  zmian  w  budżecie  bez  wprowadzania  poprawek,  konieczne  będzie  zwołanie
sesji nadzwyczajnej przed dniem 6 marca.

Radny Mirosław Galicki przypomniał zebranym, iż w 2004 roku Rada Miejska  
w Zabłudowie  musiała  podjąć  decyzje  o  odłączeniu  Dojlid  Górnych,  gdyż gminy nie
było  stać  na  utrzymanie  tych  terenów.  Zadał  pytanie,  czy  Gminy  Zabłudów  nie  stać
także  na  Kuriany?  Radny  stwierdził,  że  od  osiemnastu  lat  zabiega   o  remont  ulicy  
w  Kurianach  i  w  końcu  pojawiła  się  niepowtarzalna  szansa,  której  nie  wolno
zaprzepaścić.

Radny  Jan  Borowski  w  nawiązaniu  do  wypowiedzi  pana  Mirosław  Galickiego
stwierdził,  że  wszyscy  są  zgodni,  co  do  tego,  że  inwestycję  w  Kurianach  należy
wykonać.  Przypomniał  radnym,  iż  na  posiedzeniu  Komisji  Planowania  i  Finansów
rozważano  konieczność  zdjęcia  z  budżetu  innych  zadań,  które  mogą  być  odłożone  
w czasie.

Również  radna  Dorota  Brańska  wyraziła  przekonanie,  że  brakujące  środki  na
inwestycje  w  Kurianach  należy  zaczerpnąć  z  innych  przedsięwzięć,  które  nie  są
dofinansowane i nie zostały już rozpoczęte.

Radna  Teresa  Teofilewicz  oświadczyła,  że  w  przypadku  przyjęcia  zmian  
w budżecie  w wersji  z  dnia  12  lutego  2018r,  zrealizowane  zostaną  te  inwestycje,  na
które  zostały  już  ogłoszone  przetargi.  Inne  zadania  nie  zostaną  wykonane  z  powodu
braku środków.

Prowadzący  obrady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego  Cezarego
Lulewicza.  Wniosek  został  przyjęty  w  wyniku  głosowania:  7  głosów  „za”,  4  głosy
„przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące”.

W związku z zakończeniem dyskusji przystąpiono do głosowania nad przyjęciem
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Zabłudów na 2018 rok
Uchwała nr XXXI/297/2018 została przez Radę podjęta w wyniku głosowania: 8 głosów
„za”, 4 głosy „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące”.

Ad: 16, 17, 18, 19, 20, 21, 22, 23, 24, 25.
W dalszej części obrad Rada rozpatrzyła następujące sprawy:

16) Podjęcie  uchwały  Nr  XXXI/296/2018  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy
finansowej Gminy Zabłudów. Uchwała została podjęta w wyniku głosowania: 14 głosów
„za”. Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów;

17) Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów  Alkoholowych  w  2017  roku.  Pozytywną  opinie  do  sprawozdania  wydała
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Komisja  Kultury,  Zdrowia  i  Oświaty.  Sprawozdanie  zostało  przez  Radę  przyjęte  w
wyniku głosowania: 10 głosów „za”;

18) Podjęcie  uchwały  Nr  XXXI/298/2018  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych.  Uchwała  została  podjęta  w
wyniku  głosowania:  11  głosów  „za”.  Pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  wydała
Komisja Gospodarcza;

19) Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie
Zabłudów  na  lata  2014  -  2017.  Pozytywną  opinie  do  sprawozdania  wydała  Komisja
Kultury,  Zdrowia  i  Oświaty.  Sprawozdanie  zostało  przez  Radę  przyjęte  w  wyniku
głosowania: 13 głosów „za”;

20) Podjęcie  uchwały  nr  XXXI/299/2018  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu
wspierania Rodziny w Gminie Zabłudów na lata 2018 – 2020. Uchwała została podjęta
w wyniku głosowania: 12 głosów „za”. Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała
Komisja Kultury, Zdrowia i Oświaty;

21) Podjęcie   uchwały  Nr  XXXI/301/2018  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przedłużenie
umowy  dzierżawy.  Uchwała  została  podjęta  w  wyniku  głosowania:  12  głosów  „za”.
Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Gospodarcza;

22) Podjęcie  uchwały  Nr  XXXI/302/2018   w  sprawie  zasad  wyznaczania  składu  oraz
działania  Komitetu  Rewitalizacji.  Uchwała  została  podjęta  w  wyniku  głosowania:  13
głosów  „za”.  Pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja  Planowania  i
Finansów;

23) Podjęcie  uchwały  Nr  XXXI/303/2018  w  sprawie  powołania  Komisji  Statutowej.
Uchwała została podjęta w wyniku głosowania:  12 głosów „za”. Pozytywną opinię do
projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów;

24) Podjęcie  uchwały  Nr  XXXI/304/2018  w  sprawie  planu  pracy  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie na 2018 rok. Uchwała została podjęta w wyniku głosowania: 13 głosów
„za”;

25) Podjęcie  uchwały  Nr  XXXI/305/2018  w  sprawie  planu  pracy  stałych  komisji  Rady
Miejskiej  
w Zabłudowie na 2018 rok. Uchwała została podjęta w wyniku głosowania: 13 głosów
„za”;

Ad 26
Rada przyjęła n/w protokoły z kontroli Komisji Rewizyjnej:

 Protokół z kontroli problemowej wydawania środków budżetowych na bieżące utrzymanie

dróg w 2016 roku, został przez Radę przyjęty w wyniku głosowania: 13 głosów „za”;
 Protokół  z  kontroli  problemowej  egzekwowania  zobowiązań   i  umorzeń  podatkowych  

w 2016 roku, został przez Radę przyjęty w wyniku głosowania: 13 głosów „za”;
 Protokół  z  kontroli  problemowej  wydawania  środków  budżetowych  na  utrzymanie

budynków  użyteczności  publicznej  w  2016  roku,  został  przez  Radę  przyjęty  w  wyniku
głosowania: 13 głosów „za”;

 Protokół  z  kontroli  problemowej  wydawania  środków  budżetowych  na  działalność

Ochotniczej Straży Pożarnej  na terenie Gminy Zabłudów w 2016 roku został przez Radę
przyjęty w wyniku głosowania: 13 głosów „za”.

Ad 27
Interpelacje i zapytania radnych
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Przewodniczący  Rady poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  do  biura
Rady nie wpłynęły interpelacje i poprosił o kierowanie ustnych zapytań do burmistrza .

Radna Teresa Teofilewicz zwróciła się z pytaniem  o kryteria jakimi kieruje się
burmistrz ogłaszając kolejne przetargi.

Burmistrz poinformował, że na początku roku ogłoszono te przetargi, w których nie
wyłoniony  został  wykonawca  w  trakcie  postępowania  w  2017  roku.  W  następnej
kolejności będą ogłaszane przetargi na te zadania, które maja dofinansowanie.

Radny  Cezary  Lulewicz  zapytał  czy  został  złożony  wniosek  na  dofinansowanie
przebudowy drogi Zwierki – Zagruszany? Dlaczego przetarg na inwestycje w Kurianach
był tak długo ogłaszany?

Burmistrz  poinformował,  że  na  drogę  Zwierki  –  Zagruszany  zostanie  złożony
wniosek o dofinansowanie ze środków na naprawę dróg lokalnych. W sprawie przetargu
na przebudowę dróg w Kurianach, burmistrz wyjaśnił, że jest to bardzo skomplikowana
inwestycja i należało ja uzgodnić z Powiatem.

Radny  Krzysztof  Rusiłowicz  pytał  o  możliwość  zmiany  nawierzchni
zaprojektowanej  ścieżki  pieszo  –  rowerowej  na  ul.  Mickiewicza  w  Zabłudowie  z
asfaltowej na kostkę brukową. Ponadto zadał pytanie o to, czy rozbudowa przedszkola
przewiduje także remont istniejącego budynku.

Burmistrz wyjaśnił,  że trudno jest  zmieniać parametry projektów dofinansowanych
ze  środków  UE.  Poinformował  także,  że  obecny  budynek  przedszkola  nie  będzie
wyremontowany w ramach zaplanowanej rozbudowy.

Radny Adam Regucki zapytał o to, czy została podpisana umowa z Nadleśnictwem
Żednia  w  sprawie  wspólnej  realizacji  drogi.  Poinformował  ponadto  o  nieszczelnym
dachu na budynku świetlicy wiejskiej w Folwarkach Wielkich. Zapytał również, czy jest
możliwe dofinansowanie do drogi Folwarki Tylwickie – Małynka – Kołpaki?

Burmistrz  poinformował,  że  dach  na  świetlicy   w  Folwarkach  Wielkich  będzie
remontowany  jeszcze  w  2018  roku.  Została  już  przygotowana  ,  w  ramach  funduszu
sołeckiego – dokumentacja projektowa na to zadanie. Burmistrz potwierdził ponadto, że
będzie składał wniosek o dofinansowanie remontu drogi gminnej Folwarki Tylwickie –
Małynka – Kołpaki ze środków ochrony gruntów rolnych.

Radny  Mariusz  Turczewski  pytał,  czy  burmistrz  planuje  w  2018  roku
jakiekolwiek działania zmierzające do poprawy przejezdności na drodze Dobrzyniówka
–  Kolonia  Dobrzyniówka?  Ponadto  prosił  o  wystąpienie  do  organów  nadzoru  z
pytaniem,  czy  wniosek radnego  Cezarego Lulewicz  złożony w trakcie  rozpatrywania
projektu zmian w budżecie gminy Zabłudów mógł być poddany pod głosowanie.

Burmistrz  potwierdził,  że  planuje  poważniejsza  naprawę  tej  drogi  w  ramach
środków na bieżące utrzymanie dróg.

Radna Agnieszka Dołegiewicz pytała o etap prac nad rozbudowa przedszkola.
Burmistrz  poinformował,  że  na  dofinansowanie  remontu  przedszkola  w

Zabłudowie  został  złożony wniosek,  który jest  obecnie  rozpatrywany przez  instytucje
zarządzającą. Uruchomienie nowej części przedszkola jest planowane na wrzesień 2019
roku.

Ad 28
Zamknięcie obrad
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady dokonał ich
zamknięcia  cytując  formułę  „Zamykam  obrady  XXXI  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie VII kadencji samorządu”

Sprawozdania, oświadczenia, informacje oraz podjęte uchwały zostały włączone
do  akt  sprawy  związanych  z  przebiegiem  i  organizacją  XXXI  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie.

Protokolant: Joanna Jakoniuk
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